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Geachte fractie,  

 

Op 21 juni 2018 heeft u politieke vragen (nummer PV 1830) gesteld over de fusie van obs De Zandhorst en obs 

De Meerpaal.  In deze brief beantwoorden wij de door u gestelde vragen.  

 

Uw inleidende tekst luidt als volgt:  

Stichting Surplus is voornemens obs De Zandhorst in Breezand te laten fuseren met obs De Meerpaal in 

Anna Paulowna per 1 augustus 2018. Obs De Zandhorst wordt opgeheven, maar blijft als nevenvestiging 

van obs De Meerpaal op die locatie voortbestaan. De locatie blijft ook met een leerlingenaantal dat gezien 

de prognoses verder zal verminderen 6 jaar als nevenlocatie dienen.  

D66 stelt een aantal vragen, wetende dat u geen zeggenschap heeft over het onderwijs en uw 

verantwoordelijkheid zich beperkt tot de gebouwen. Onze mening is echter dat dit over meer gaat dan de 

organisatie van het onderwijs sec, dit gaat ook over het behoud van de vitaliteit, het woon- en leefklimaat 

van een dorp en daarmee de aantrekkelijkheid voor vestiging. Naar onze mening ligt daar wel een 

verantwoording voor de gemeente. Ons verzoek is om over deze casus op korte termijn in gesprek te gaan 

met het schoolbestuur om aandacht te vragen voor de maatschappelijke consequenties en wellicht het 

gesprek met het bestuur van de St Jan school op gang te brengen. Met de vragen anticiperen we op de 

maatschappelijke consequenties in de nabije toekomst. 
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Uw vraag 

Vraag 1 

 1a Betekent dit, dat de school eigenlijk nu al niet meer levensvatbaar is, nog 6 jaar door gefinancierd 

wordt op de het budget dat is vastgesteld op het peiljaar 2016? Ook al zijn er ieder jaar minder kinderen 

en zou er bij wijze van spreken maar in een lokaal lesgegeven worden dan nog lijkt met deze constructie 

Surplus elk jaar meer inkomsten te hebben dan in het geval de school nog 6 jaar zelfstandig voort zou 

bestaan en ieder jaar op een lagere peiling uitkomt.  

1b Zo ja, bent u het met me eens dat dit een ingewikkelde constructie is, die gezien de beperkt 

beschikbare middelen voor het onderwijs, niet bijdraagt aan het effectief en efficiënt omgaan met die 

middelen? 

1c Wordt hiermee geen afbreuk gedaan aan het algemeen belang van zoveel mogelijk middelen naar het 

onderwijs zelf te brengen, waarbij terughoudendheid in de besteding van onderwijsgelden aan dit soort 

constructies een positieve bijdrage kan leveren?  

Vraag 2  

In Breezand is nog een basisschool de St. Jan school.  

Het behoud van basisonderwijs in kleine dorpen is belangrijk zij hebben een centrumfunctie en dragen bij 

aan het behoud van de vitaliteit, woon en leefklimaat van een dorp en daarmee de aantrekkelijkheid voor 

vestiging in het dorp .  

Een alternatief zou kunnen zijn dat de leerlingen van de Zandhorst op de St Jan school verder gaan met 

hun basis onderwijs. De samenwerkingsvorm zou nader onderzocht moeten worden. Elders in de 

gemeente is een samenwerking van zelfs 3 schoolbesturen in gang. Zo’n samengaan of het nu een fusie is 

of een andere vorm vergroot de kansen van nog vele jaren voortzetting van de overgebleven school en is 

voor de hele dorpsgemeenschap van belang  

2a Heeft het college uit de optiek van verantwoording nemen voor het in stand houden en revitaliseren 

ook van kleinere kernen hierin geen taak of bemiddelende rol?  

2b Zo ja bent u bereid om hier bij het schoolbestuur aandacht voor te vragen ( zie inleidende tekst)  

 

 

Antwoord 

Vraag 1 

1.a Nee, dat is niet juist. De Zandhorst komt volgens de prognoses in 2019 onder de instandhoudingsnorm van 

39 leerlingen zoals die op grond van de Wet op het primair onderwijs voor de gemeente Hollands Kroon door 

het rijk is vastgesteld. Vanaf dat moment komt de school nog minimaal 3 achtereenvolgende schooljaren voor 

rijksbekostiging in aanmerking. Als in die drie achtereenvolgende jaren de instandhoudingsnorm niet meer 

wordt gehaald stopt de rijksbekostiging volgend op het schooljaar na die periode. In geval van obs De 

Zandhorst zou de school per 1 augustus 2024 niet meer voor rijksbekostiging in aanmerking komen en zou de 

school nog 6 jaar zelfstandig kunnen worden voortgezet.  
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1.b Dat ben ik niet met u eens. Het schoolbestuur heeft juist nu deze keuze gemaakt om ervoor zorg te dragen 

dat er kwalitatief goed en voldoende openbaar basisonderwijs kan blijven aangeboden in Breezand en heeft 

reeds in de samenwerking geïnvesteerd om de institutionele fusie met De Meerpaal zo efficiënt te laten 

verlopen. Op die manier wordt zorgvuldig met de voor het onderwijs beschikbare middelen om gegaan.  

1.c Nee, zelfde antwoord als onder 1.b. 

 

Vraag 2 

2.a In de reguliere overleggen met de schoolbesturen van het primair onderwijs in Hollands Kroon maar ook in 

regionaal verband naar aanleiding van de discussie over krimp in onze regio, komt dit onderwerp regelmatig op 

tafel en wordt gekeken hoe de leefbaarheid en het behoud van voorzieningen in kernen zo goed mogelijk 

behouden kan blijven. Dat is een rol waarvoor wij ons als college, maar ook met u als gemeenteraad en alle 

instellingen die daaraan bijdragen, verantwoordelijk voelen.   

 

Mary van Gent 

Wethouder Sociaal Domein 


